
Úvodník prezidenta 

 
Vážené kolegyně, vážení kolegové,  
ačkoli již uplynulo několik týdnů od 
prvotních šoků ze zveřejnění státních 
dotací pro r. 2011, stále se ještě jedná o 
živé téma. Jak by se dal celý proces 
přerozdělení charakterizovat? Všichni 
jsme byli připraveni na zhruba 10% 
snížení dotací, přesto jsou šťastnější i 
méně šťastní, vyrovnaní i ohrožení 
poskytovatelé. Pokud bychom chtěli 
hledat nějaký logický, transparentní 
algoritmus přerozdělení v rámci ČR, tak 
se nám to nepodaří. Některé kraje (a je 
jich většina) se v rámci omezených 
rozpočtů opravdu snažily nastavit 
spravedlivé přerozdělení, jiné však 
stanovily konečné návrhy v rámci svých 
vlastních preferencí, preferencí 
finančních, strukturálních či osobně 
hodnotových.  
Letošní „rozdělení“ je tedy opětovným 
a naléhavým argumentem 
k jednoznačné potřebě změny 
financování sociálních služeb v ČR.  
Jsem stále ještě životním optimistou 
majícím naději a víru, že 
v nadcházejících a připravovaných 
reformách se tohoto zásadního kroku 
dočkáme. Jsem ale také realista; proto 
tuto naději vnímám ve shodě se slovy 
Václava Havla:  „Naděje není to 
přesvědčení, že něco dobře dopadne, 
ale jistota, že má něco smysl – bez 
ohledu na to, jak to dopadne.“  
Vážení kolegové, dovolte mi prosím 
sdílet s vámi naději, že to, co děláte bez 
ohledu na přechodná protivenství, tedy 
poskytování sociálních služeb, má 
hluboký a pro ostatní životně důležitý 
smysl.  
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